
predvečer so člani igralci uspešno prikazali 
Petrovičevo dramo »Duše«. Uspeh te naj jih 
vodi do vsakoletne enkratne dramatske pri
reditve. 

Če bodo dovoljena zborovanja, naj bodo 
predavanja posvečena stanovskovzgojnim 
vprašanjem ter taka, ki naj bodo učiteljstvu 
v vzpodbudo, da bo zastavilo vse sile, da se 
bo krepila med ljudstvom narodna zavest, ki 
je v teh časih tako zelo potrebna. Smernice za 
delo v bodočem letu naj nam bodo besede 
pesnika Mirana Jarca, ki pravi: 

Ne stoj, molče naloži breme nase . . . 
Spoznal si, da si le občestva del. 
Ne beži kot puščavci prejšnje čase. 
Blagajnik tov. Frece je podrobno podal 

finančno stanje društva v preteklem letu ter 
razložil proračun za bodoče poslovno leto. V 
Lapajnejev fond za osirotele učiteljske otro
ke se vnese prebitek igre »Duše« in po 1 din 
mesečno od člana. 

Tov. Debeljak je v imenu nadzornega od
bora predlagal razrešnico upravi in pohvalil 
delo tov. blagajnika. 

Poročilo o obračunu in proračunu sekcije 
je podal tov. Debevec, ki je povedal, da sta 
bila na seji uprave stavljena dva predloga. 
Sprejet je bil predlog, da proračun sekcije 
ostane, toda nagrade pri sekciji naj se pred
hodno skrčijo do skrajnosti. 

Pri volitvi razsodišča se je soglasno osvo
jil predlog, da vsi člani razsodišča ostanejo 
tudi za novo poslovno leto. 

Na banovinski skupščini bosta društvo 
zastopala predsednik tov. Rant France in taj
nik Žumer Anton, namestnika sta tov. Ma
lenšek Marija in Debevec Boris. 

Na glavno skupščino bo šel zaradi štednje 
le predsednik tov. Rant, namestnica je tov. 
Malenšek Marija. 

Tov. predsednik zaključi zbor z željo, da 
bi kmalu spet zborovali in da bi bila tudi 
takrat udeležba članstva čim lepša. 
Fr. Rant, preds. Žumer Anton, tajnik. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO LJUB
LJANAMESTO je zborovalo dne 12. okto
bra t. 1. dopoldne v telovadnici II. deške ljud
ske šole na Cojzovi cesti z običajnim dnev
nim redom občnega zbora. Udeležba prav za
dovoljiva. Predsednik tov, Mlekuž se je uvo
doma spomnil obletnice tragične smrti pokoj
nega kralja Aleksandra I. ter umrlih tovarišev 
ban. šol. nadzornika v pok. Fortunata Lužar
ja in Andreja Rapeta. Sledila so poročila 
funkcionarjev upravnega in nadzornega od
bora. Na predlog nadzornega odbora je bila 
soglasno sprejeta razrešnica upravnemu od
boru, tajniku in blagajničarki pa izrečena po
sebna zahvala in priznanje. Odobritvi prora
čuna za leto 1940./41. so sledile volitve članov 
in namestnikov častnega stanovskega razso
dišča ter delegatov in njih namestnikov za 
banovinsko in državno skupščino. Člani čast
nega razsodišča so ostali isti kakor v minu
lem poslovnem letu, za delegate in namest
nike pa so bili soglasno izvoljeni: a) za ba
novinsko skupščino: Lovše Anton, Leveč 
Ana, Zor Miroslav in Ribičič Roža kot dele
gati, njih namestniki pa Novak Jakob, Mi
helič Josipina, Marok Alojzij in Supančič 
Martina; b) za državno skupščino: Mihelič 
Josip, Likozar Jožica, Hreščak Alojzij in Vo
de Angela kot delegati, njih namestniki pa 
Sežun Andrej, Hartman Amalija, Ribičič Jo
sip in Hočevar Pavla. Izvoljeni delegati in 
namestniki obdržijo svoj mandat tudi za pri
hodnje leto, če ne bo mogoče izvršiti novih 
volitev. Ker se nihče ni oglasil k besedi, je 
tov. predsednik takoj po volitvah zaključil 
občni zbor. 

Vekoslav Mlekuž, Josip Mihelič, 

predsednik. tajnik. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO CELJE 
je imelo svoj redni letni občni zbor 12. okto
bra 1940. v Celju ob udaležbi 154 članstva. 

Tov. predsednik je uvodoma pozdravil 
tudi nadzornika g. Pestevška in 18 novih čla
nov. Očrtal je težino dobe, naše naloge v njej 
in naš položaj, ki je izredno neugoden. Iskre
no se je spominjal 80 letnice gospe Gradišni
kove, vdove po ustanovitelju Zveze slov. učit. 
društev in predsedniku našega društva. 

Sledila so poročila funkcionarjev. Pred
sednik je orisal delo in težnje društva ter 
stanovske organizacije v minulem poslovnem 
letu, njene uspehe in neuspehe ter opozarjal 
na nevzdržni materialni položaj državnih na
meščencev v dobi doslej nezadržanega pora
sta cen življenjskim potrebščinam. Omenil je 
izpremembe v društvenem upravnem odboru, 
ki ga je po premestitvi iz okraja zapustila de
lavna tov. ga. Ana Županova. Na njeno me
sto je stopila tov. gdč. Ruža Petelinova. Iz 
odbora in društva je ponovno izstopil g. Ger
lanc. Predsednik je opravičeval širokogrudno 
ravnanje društvene uprave in svoje v tem 
primeru. 

Podpredsednica tov. ga. Wudlerjeva je 
podala sliko dela in stremljenj sekcije in cen
trale JUU. Podrobno delo uprave je opisalo 
tajniško poročilo tov. Kotnika. Blagajniško 
poslovanje tov. ge. Pečnikove je navajalo 
34.971 din dohodkov in nekaj manj izdatkov. 

Za knjižnico je izkazal tov. Gobec 593 del, 
izmed katerih se je izposodilo 156 del 68 čla
nom. O Učiteljski knjigarni in njeni celjski 
podružnici je poročal tov. Pogačnik ter opo
zarjal na važnost našega zanimanja zanjo. 
Predsednik nadzornega odbora tov. Sevnik je 
poročal o pregledu blagajniškega poslovanja 
ter predlagal izrek zahvale blagajničarki in 
odboru razrešnico, ki je bila soglasno spre
jeta. 

Za 1939./40. m 1940./41. so bili izvoljeni 
delegati za banovinsko skupščino tov. Pogač
nik, Kotnik in Zdolškova, namestniki Pivc, 
Petelinova in Cerkvenik, za glavno skupščino 
tov. Pogačnik in Kotnik, namestniki Požar M., 
Pivc in Pečnikova. Društveno častno razsodi
šče je ostalo ohranjeno večinoma v sedanji 
sestavi. Društveno poverjeništvo Mladinske 
matice je prevzela tov. ga. Sepejeva, Učitelj
ske samopomoči in učit. otrok pa tov. Basa. 
Načrt društvenega proračuna za 1940./41. je 
bil sprejet. 

Tov. ga. Zupančičeva je načela razgovor 
o možnosti izvedbe pomožne akcije za ob
mejne šole, kar bi bilo letos združeno z večji
mi težavami. Na zborovanju v ta namen izve
dena dinarska zbirka je dala 307 din, k čemur 
je prispevala tov. ga. Karčičeva 100 din. Po
trebo večjega zanimanja za Učiteljski dom v 
Mariboru je iskreno utemeljevala ga. Karči
čeva. 

Z zahvalo članstvu in vsem društvenim 
funcionarjem, ki je bila spontano in burno 
izražena, je bil zaključen dve uri trajajoči 
občni zbor v upanju, da bo društvo moglo 
namesto v juniju slaviti decembra 70 letnico 
svojega obstoja. 
Fran Roš, preds. Ruža Petelinova, zapisn. 

P r i p o m b a : Na zborovanju so bile iz
gubljene damske rokavice. Najdba naj se bla
govoli javiti tov. gdč. Danici Županovi v Vi
tanju pri Celju. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO SLO
VENJ GRADEC je imelo redni letni občni 
zbor v soboto dne 12. oktobra 1940. ob 9. uri 
v ljudski šoli v Slov. Gradcu od prisotnosti 
33 članov — 82 % — od 40 vpisanih. 

I. Poročilo društvenih funkcionarjev o de
lovanju v letu 1939./40.: 

a) Predsednik tov. Kavčič je pozdravil 
vse prisotne, čestital tov. Horvatu in Zorku, 
ki sta sprejeta na pedagoško šolo, nato pa je 
omenjal zasluge sekcije in glavnega odbora, 
ki sta izposlovala nujno potrebno dovoljenje, 
da se lahko vrši današnji občni zbor in skup
ščina. 

b) Tajnik poroča, da so se vršila v minu
lem poslovnem letu štiri zborovanja in sicer 
vedno v Slovenjem Gradcu ob 71% povprečni 
udeležbi. Društvo je štelo 40 članov, izven 
društva jih je bilo 10, ki smo jih pismeno 
vabili, a je pristopil le tov. Zidar. Dopisov je 
vknjiženih 136. V »Tovarišu« smo objavljali 
spisek nezasedenih mest. Pri zborovanjih so 
predavali: tov. Horvatova s Podgorja o vaški 
šoli v Bosni, tov. Kavčič in Mutec iz Šmart
nega pa o vplivu socialnih, gospodarskih raz
mer na duševni in telesni razvoj otrok šole 
Šmartno pri Slov. Gradcu. 

c) Blagajničarka tov. Vaupotova je pri
kazala stanje blagajne. 

Skupni dohodki . . din 8.359,20 
Skupni izdatki . . „ 6.477,30 
Preostanek . . . din 1.881,90 
č) Za nadzorni odbor je predlagala tov. 

Mithans absolutorij blagajničarki, ki je vzor
no vodila posle in dosegla s tem lepe pri
hranke, kar se je sprejelo. 

II. Obračun sekcije in proračun sekcije 
in našega društva. 

Blagajničarka je seznanila članstvo z ob
računom sekcije za minulo poslovno leto, 
prešla nato na proračun sekcije za 1. 1940./41., 
nakar je bil sprejet soglasno naš društveni 
proračun in sicer za dve leti naprej. Članarina 
ostane torej 17 din. 

III. Delegat za ban. in glavno skupščino 
za leto 1940./41. bo društveni predsednik tov. 
Kavčič Fran. 

IV. Volitev v stanovsko razsodišče. Za 
predsednika je bil izvoljen tov. Rajko Iglar. 

Društveni predsednik je zaključil občni 
zbor ob 10. uri. 
Kavčič s. r.. nreds. Žolnir s. r.. tajnik. 

Stanovska organizacija JUU 
Ix društev 

Poročna 
+ JUU — SRESKO DRUŠTVO ŠKOFJA 

LOKA je zborovalo v soboto 12. oktobra na 
deški ljudski šoli v Škof ji Loki. Udeležba: 44 
članov in članic. Zborovanje je otvoril in vodil 
predsednik tov. Vojteh Debeljak, ki je uvo
doma pozdravil sreskega šolskega nadzornika 
g. Ivana Kržišnika, zastopnika sreskega na
čelstva g. Fajsa, vse tovariše in tovarišice, 
zlasti pa k zborovanju prvič došle tov. Ma
renčičevo, Erženovo in Novakovo in tovariša 
Pevca, 

Predsedniško in tajniško poročilo je po
dal tov. predsednik, ki je najprej očrtal sploš
ni položaj v udruženju, nato je predočil sek
cijsko delo, slednjič pa delo, ki ga je opravilo 
škofjeloško učiteljsko društvo. Vsekdar do
slej je delalo domače učiteljsko društvo v 
duhu deklaračnih idej. Živeli smo med seboj 
v lepem soglasju in pravem tovarištvu in tako 
bo tudi v bodoče. Izrekel je priznanje in za
hvalo učiteljici Elici Pipanovi, ki je vodila 
lani tajništvo. Iz blagajniškega poročila tov. 
Lovra Korenčana je bilo razvidno, da bi bilo 
društvenega premoženja še nekaj, ako bi član
stvo izvrševalo svoje dolžnosti do društva. 
Žal temu ni tako. Zaostanki so tako visoki, 
da društvena uprava niti svojih obveznosti do 
sekcije ne more v redu izvrševati. Ob za
ključku lanskega leta smo bili deficitni. Prva 
in neodložljiva dolžnost vseh tovarišev in to
varišic je, da poravnajo svoje obveznosti. Če 
ne gre vse hkrati, pa v obrokih! Razrešnico je 
predlagal tov. Janko Sicherl, nakar so sledila 
poročila društvenih poverjenikov. Za Učitelj
sko tiskarno je poročal tov. Jože Zupančič, 
za Učiteljsko samopomoč tov. Amalija Len
dovškova, za Učiteljski pokret tov. Anica Ka
Ianova in za Mladinsko matico tov. Alberta 
Pagonova. Z obžalovanjem je bilo ugotov
ljeno, da je v srezu sedem šol, ki nimajo niti 
enega izvoda »Našega roda«. 

Sekcijski proračun ni bil obravnavan, ker 
pride itak pred banovinsko skupščino. Člana

rina ostane ista: 17 din mesečno, za poročeno 
učiteljico, katere mož je učitelj, pa 11 din 
mesečno. 

Za delegata za banovinsko skupščino je 
bil izvoljen tov. Debeljak. Na državno ne bo 
šel' nihče, ker smo brez sredstev. 

Namesto tov. Pipanove je stopila v od
bor tov. Andreja Grumova, ki prevzema hkra
ti tajniške posle društva, kot odbornica na
mestnica pa je bila izvoljena namesto od
išlega tov. Pinteriča, tovarišica Ljuba Len
dovškova. 

Odrejeni dnevni red je bil s tem izčrpan 
in zborovanje zaključeno. 
V Debeljak, preds. Andreja Grum, taj. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO KRANJ 
je imelo redno letno skupščino dne 12. okto
bra 1940. ob 9. uri v risalnici dekliške ljudske 
šole v Kranju. 71 % članstva se je udeležilo 
skupščine in je s tem pokazalo svojo stanov
sko zavest. 

Tov. predsednik Rant je pozdravil član
stvo in šok nadzornika Rupreta Vinka. Očrtal 
je razmere, ki vladajo v svetu, kjer divja 
vojna, ki imajo tolik vpliv tudi pri nas, saj 
draginja raste iz dneva v dan. Malenkostni 
poviški v plačah ne zadostujejo več — niti 
za golo življenje in zato uradništvo čaka po
moči. Zadovoljni smo, da je po dolgem čaka
nju napredovalo toliko učiteljstva. Pojasnil je 
razmere v sekciji in centralni organizaciji. 
Sekcija naj pokrene vse, da pride do spora
zuma s Savezom hrvatskega učiteljstva. 

V spomin umrlemu ban. šol. nadzorniku 
v. p. Rapetu Andreju, ki je bil nekdaj vzoren 
tajnik našega društva, je posvetil nekaj lepih 
besed. 

Tajnik je v poročilu poudarjal, da je naša 
dolžnost, da podpiramo državno oblast pri 
delu za ohranitev miru in za gospodarsko 
ravnovesje. V ljudstvu in tudi v sebi je treba 
vzbujati zavest, da brez žrtev ni miru. 

Podal je delo uprave v preteklem letu, ki 
je imela 9 sej in 5 zborovanj, ki se jih je 
udeležilo povprečno 71 % članstva. Proslava 
50 letnice društva je bila skromna, a lepa. Na 


